
 
SMILTENES NOVADA PAŠVALDĪBA 

Reģ. Nr. 90009067337, Dārza iela 3, Smiltene, Smiltenes novads, LV-4729 

tālr. 64774844, e-pasts pasts@smiltenesnovads.lv 
 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdes 
PROTOKOLS 

 

2024.gada 15.oktobrī                            Nr. 10                                           plkst. 14.00 

Sēde sasaukta plkst. 14.00          

Sēde atklāta plkst. 13.58 

Norises vieta: Dārza iela 3, Smiltene 
 

Sēdi vada Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās komitejas priekšsēdētāja Inga Ērgle       

Sēdi protokolē Kancelejas un personāla nodaļas lietvede Ilze Oginska  

Sēdes gaita tiek ierakstīta audio formātā. 
 

Darba kārtība: 

1. Par darba kārtību 
Ziņo Inga Ērgle  

2. Informatīvs jautājums par Jāņukalna nākotnes iecerēm un turpmākiem soļiem 
Ziņo Inga Ērgle, Andris Lapiņš 

3. Par Smiltenes novada pašvaldības domes nolikuma Nr. _/24 “Smiltenes novada pašvaldības 

domes Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās komitejas nolikums” projekta 

apstiprināšanu 

Ziņo Santa Brūvere  

4. Par nepieciešamību uzstādīt nojumes skolēnu pārvadājumu autobusu pieturvietās pie 

Smiltenes vidusskolas Rīgas ielā un Dārza ielā* 

Ziņo Inga Ērgle, Evija Zurģe 

5. Par grozījumu Smiltenes novada pašvaldības domes 2024.gada 18.jūlija lēmumā Nr.478 

“Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2024./2025. mācību gadā Ojāra Vācieša 

Gaujienas vispārizglītojošajā un mākslu pamatskolā”* 
Ziņo Edgars Roslovs 

6. Par Smiltenes novada Jauniešu domes nolikuma apstiprināšanu un Smiltenes novada 

Jauniešu domes izveidošanu 
Ziņo Edgars Roslovs  

7. Par mērķdotācijas sadali interešu izglītības programmām pedagogu daļējai darba 

samaksai un valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām iemaksām 
Ziņo Edgars Roslovs  

8. Par mērķdotācijas sadali pašvaldības pamata un vispārējās vidējās izglītības iestāžu, 

pašvaldību speciālās izglītības iestāžu un pašvaldību profesionālās izglītības iestāžu 

pedagogu darba samaksai un valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām iemaksām 

Smiltenes novadā 
Ziņo Edgars Roslovs  

mailto:pasts@smiltenesnovads.lv


9. Par mērķdotācijas sadali pašvaldībām pašvaldību speciālo pirmsskolas izglītības grupu 

pedagogu darba samaksai un valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām iemaksām, 

speciālajām izglītības iestādēm, kas nodrošina internāta pakalpojumus 
Ziņo Edgars Roslovs  

10. Par mērķdotāciju sadali pašvaldības izglītības iestādēs bērnu no piecu gadu vecuma 

izglītošanā nodarbināto pedagoģisko darbinieku darba samaksai un valsts sociālās 

apdrošināšanas obligātajām iemaksām Smiltenes novadā 
Ziņo Edgars Roslovs  

11. Par sadarbības līgumu ar Valsts izglītības satura centru par projekta "Pedagogu 

profesionālā atbalsta sistēmas izveide” darbību īstenošanu 
Ziņo Edgars Roslovs  

12. Par sadarbības līguma slēgšanu ar Valsts izglītības satura centru par projekta 4.2.3.1 

“Skola - kopienā” darbību īstenošanu 
Ziņo Edgars Roslovs  

13. Par nekustamā īpašuma atsavināšanu  
Ziņo Evija Zurģe, Gaidis Bogdanovs  

14. Informatīvs jautājums par Jāzepa Vītola memoriālo muzeju „Anniņas” 
Ziņo Velga Mālkalne  

15. Informatīvs jautājums par eksāmenu rezultātiem 2023./2024.mācību gadā un citām 

aktualitātēm izglītībā 
Ziņo Inga Ērgle, Edgars Roslovs, Inguna Kondratjeva 

 

Inga Ērgle aicina komitejas locekļus reģistrēties sēdei. 
 

Sēdei plkst.14.04 reģistrējušies un piedalās 6 komitejas locekļi: Inga Ērgle, Andris Abrāmovs, Otārs 

Putrālis, Iluta Apine, Raivis Vizulis, Toms Markss  

Nepiedalās: Māris Zālītis 

Piedalās citi deputāti: Gita Mūrniece, Astrīda Harju Ainārs Mežulis 

Uzaicinātie:  
 

Piedalās darbinieki: izpilddirektors Andris Lapiņš, izpilddirektora vietniece Evija Zurģe, Juridiskās 

nodaļas juriste Santa Brūvere, Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja Laura Pleša, lietvede Ilze 

Oginska, Izglītības pārvaldes vadītājs Edgars Roslovs, Kultūras un tūrisma pārvaldes vadītāja Velga 

Mālkalne, Blomes un Smiltenes pagastu apvienības pārvaldes vadītājs Gaidis Bogdanovs, Smiltenes 

vidusskolas direktore Inguna Kondratjeva, Attīstības un plānošanas nodaļas būvinženieris Andris 

Jaunpetrovičs (līdz plkst. 14.35), J.Vītola memoriālā muzeja vadītāja Sanita Sproģe, Gaujienas 

pagasta pārvaldes vadītāja Inguna Avota, Smiltenes Novadpētniecības muzeja vadītāja Ieva Miķe, 

Izglītības pārvaldes jaunatnes lietu speciāliste Inga Grizāne 
 

1. Par darba kārtības apstiprināšanu 

          Ziņo Inga Ērgle 

I.Ērgle iepazīstina ar sēdes darba kārtību. Informē par izmaiņām darba kārtībā. 

           No sēdes darba kārtības izslēgtie jautājumi: 
 Smiltenes novada pašvaldības saistošo noteikumu Nr. 18/23 "Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības 

2021. gada 25. augusta saistošajos noteikumos Nr.6 "Par līdzfinansējuma samaksas kārtību Smiltenes 

novada pašvaldības dibinātajās profesionālās ievirzes izglītības iestādēs" projekta apstiprināšana, iekļauti 

neprecīzi. 

 Par izmaiņām Starpinstitucionālās sadarbības darba grupas sastāvā, jautājums izskatāms Sociālo un 

veselības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdē. 
      



 Par finansējuma piešķiršanu biedrībai “Launkalnes pagasta Hokeja klubs “Skorpions”” dalībai Vidzemes 

čempionātā hokejā, jautājumu paredzēts skatīt kompleksi saistībā ar 2025. gada dotācijām 

sportā. 
       

I.Ērgle aicina balsot par sagatavoto sēdes darba kārtību  
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss,) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Apstiprināt komitejas sēdes darba kārtību, kas papildināta ar sekojošiem jautājumiem: 

 Par nepieciešamību uzstādīt nojumes skolēnu pārvadājumu autobusu pieturvietās pie Smiltenes 

vidusskolas Rīgas ielā un Dārza ielā 

     Ziņo Inga Ērgle, Evija Zurģe 

 Par grozījumu Smiltenes novada pašvaldības domes 2024.gada 18.jūlija lēmumā Nr.478 “Par 

līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2024./2025. mācību gadā Ojāra Vācieša Gaujienas 

vispārizglītojošajā un mākslu pamatskolā” 

     Ziņo Edgars Roslovs 
 

2. Informatīvs jautājums par Jāņukalna nākotnes iecerēm un turpmākiem soļiem 
Ziņo Inga Ērgle, Andris Lapiņš  

Jautājums aktualizējās pēc tikšanās ar iedzīvotājiem Smiltenes Kultūras centrā. 

Dod vārdu izpilddirektoram A.Lapiņam, kas informē par sēdes materiāliem pievienotiem 

dokumentiem. Par tikšanās rezultātu. Jāņukalns ir aktuāls. 

Jāaktualizē darba apjomi, iesaistot uzņēmējus, iedzīvotājus un biedrību “Smiltenei un Latvijai”. 

Biedrība nepieciešama ziedojumu menedžēšanai. 

Mērķis – nākamgad nonākt pie pasākumiem estrādē. 

I.Ērgle: svarīgi salikt kalendāra plānu, lai būtu pie kā pieturēties. Darbi gana apjomīgi. 

A.Lapiņš: ideja atšķiras no citiem projektiem, ka darbi noritēs kopdarbojoties. 

I.Ērgle: būs nepieciešams 1 cilvēks no pašvaldības, kas visu organizēs un pārzinās. 

T.Markss atbalsta to, lai Jāņukalns tiktu atdzīvināts. 

                Ir 3 jautājumi 

                Cik pašvaldība plāno no savas puses izdevumu sadaļā?[..] 

E.Zurģe: viss vēl ir plānošanā. Ātrāk ir jāiet tautās ar šo tāmi, jātiek skaidrībā. Saredz, ka pašvaldība         

ņem koku sadaļu savā ziņā. 

T.Markss: kopējais cipars nav kosmisks. 

                Jautā vai biedrībai ir sabiedriskā labuma guvēja statuss? 

E.Zurģe domā, ka ir. 

Debates par iespēju saņemt atlaides no ziedošanas. O.Putrālis, T.Markss 

T.Markss uzteic novada dejotājus, korus, kas ir gana labi. 

O.Putrālis piekrīt T.Marksam. Nepieciešams projekta vadītājs, lai nonāktu pie mērķa. 

                 Jāuzrunā tehnikums, tā audzēkņi, kas mācību vielas apgūšanas gaitā daudz ko var sadarīt. 

A.Harju: Biedrībai - nokoordinēt finanšu ziedojumus. Paskaidro. 

G.Mūrniece: no pašvaldības jābūt koordinatoram. Lai kontu var redzēt trīspusēji, ne tikai biedrība. 

                     Domā, ka izmaksas būs lielākas – 100-150 tūkstoši eiro. 

                     Projekts ir jāvada konkrētam cilvēkam. 

E.Zurģe piekrīt. 

A.Lapiņš: A.Jaunpetrovičs lai paskaidro par plānotiem darbiem. 

A.Jaunpetrovičs informē saskaņā ar pievienoto dokumentu: 

No prezentācijas:  

Nepieciešamie pamatdarbi. 



Provizoriskās izmaksas: Vairāk kā 50 000 eiro 

Turpmākās plānotās darbības: sabiedriskā apspriešana par izcērtamajiem kokiem; līdzdalības līguma 

slēgšana ar Biedrību "Smiltenei un Latvijai", ja sabiedrība iesaistās ar ziedojumiem šim mērķim; 

ziedojumu vākšana; līdzekļu pieprasījuma iesniegšana pašvaldības 2025.gada budžetam; secīga 

remontdarbu veikšana, t.sk., talku ietvaros. Estrādes atklāšana. 
 

Sēdes materiāliem pievienota Lokālā remontdarbu tāme “Jāņu kalna estrādes remonts”.  

Kopējās izmaksas ar PVN - 73612,58 EUR 

A.Harju vēlas dzirdēt no izpilddirektora līdz mēneša beigām, kurš būtu šis cilvēks. Tam būtu jābūt     

Smiltenes cilvēkam. 

A.Lapiņš: sarīkos sanāksmi, lai nonāktu pie šī lēmuma. Kultūras cilvēkiem jābūt klāt. 

I.Ērgle jautā par sanāksmi,  kas paredzēt Iedzīvotāju padomei un biedrībai. 

            Lūdz nākamajā komitejas sēdē painformēt par tās rezultātu 

            Iesaka izdot izpilddirektora rīkojumu par šiem atbildīgajiem. 

A.Lapiņš: tas veidosies pēc šīs sanāksmes. 

A.Abrāmovs: runa bija, ka talka varētu būt līdz svētkiem. Jau vakar vajadzēja būt šim atbildīgajam.        

4-5 nedēļas ir tikai sapulces un runāšanas. 

A.Lapiņš nepiekrīt. Uzsākšanas sanāksme bija tikai pagājušā nedēļā. 

              Lai nozāģētu kokus, ir nepieciešama sabiedriskā apspriešana. 

Debates: A.Abrāmovs, A.Lapiņš, E.Zurģe 

E.Zurģe: Ar biedrību būs jāslēdz līdzdalības līgums. Iesaka rudenī grīdu vēl nedemontēt, tīri 

drošības dēļ. 

A.Mežulis piekrīt, ka var rīkot soliņu nojaukšanu. Nav zināms, cik cilvēki atnāks. Ir jāsāk kopīgi 

darīt. Paralēli taisa sabiedrisko apspriešanu par koku zāģēšanu. 

I.Ērgle: metāla kājas soliem nav nepieciešams demontēt 

A.Jaunpetrovičs: galvenā ideja bija nomainīt sēdvirsmas, citādi to diez vai varēs izdarīt tik ātri. 

                            Galvenais sastādīt laika grafiku. 

G.Mūrniece: par situāciju Jāņukalnā, kur ir plikas koku saknes. Par elektrību tur. 

                     Varētu sākt ar elektrības projektēšanu. To varbūt var pat projektēt ziemā. 

A.Jaunpetrovičs: starp solu rindām bija paredzēts šķembu bērums, kur pārvietoties. 

                            Ja domā par apgaismojumu, tas būs projekts un  iepirkums. 

                            Jānosprauž detalizēts darba plāns. 

A.Lapiņš: ideja bija, lai neiebrauc dokumentācijas grāvī. 

                 Apgaismojums teritorijai ir. Varbūt jānomaina stabs. 

I.Ērgle: nākamā mēnesī pārrunāt, kā darbi ir veikušies. Aicina visus aktīvi iesaistīties. 
 

3. Par Smiltenes novada pašvaldības domes nolikuma Nr. ___/24 “Smiltenes novada 

pašvaldības domes Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās komitejas 

nolikums” projekta apstiprināšanu 
Ziņo Santa Brūvere  

Sagatavots un iesniegts nolikuma Nr. _/24 “Smiltenes novada pašvaldības domes Izglītības, kultūras 

un sporta jautājumu pastāvīgās komitejas nolikums” projekts. 

Nolikumā pārskatītas nianses kas attiecas uz tiesisko pamatojumu. 

Precizēts 10., 11., 12.punkts.  Sniedz informāciju par to. 
 

I.Ērgle: Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma  projektu. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss,) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Domes sēdē: 



Apstiprināt 2024. gada ___.oktobra nolikumu Nr. ___/24 “Smiltenes novada pašvaldības domes 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās komitejas nolikums”  projektu (pielikumā 

DVS Namejs). 
 

4. Par nepieciešamību uzstādīt nojumes skolēnu pārvadājumu autobusu pieturvietās pie 

Smiltenes vidusskolas Rīgas ielā un Dārza ielā 

         Ziņo Inga Ērgle, Evija Zurģe  

Saņemts iedzīvotāja Z.K. iesniegums 25.09.2024. par nepieciešamību uzstādīt nojumes pie skolām 

Rīgas ielā 16c un Dārza ielā 17 un iesaka  izmaksas segt no neparedzētiem gadījumiem. Pamato 

savu lūgumu. Iesniegums pievienots sēdes materiāliem DVS Namejs. 

I.Ērgle dod vārdu Evijai Zurģei. 

E.Zurģe informē, ka Dārza ielā bērni autobusā nekāpj. Visi iet uz Dakteru ielu. 

             Jāsaprot, ko darām. 

             Rīgas ielā nav problēmu tās izveidot. 

             3-4 tūkstoši EUR vienas būdas izbūvei. 

I.Kondratjeva: Rīgas ielā būtu vēlams, ja būtu šāda nojume. [..] Informē par iespējamām izmaksām. 

                        Par Dārza ielu, kur no rīta piestāj autobuss, kas bērnus tur izlaiž.  

              Nesaskata, ka tur būtu nepieciešama nojume. 

I.Ērgle jautā, vai nevarētu pārrunāt Vecāku padomes sanāksmē šo? 

            Tad varētu veikt cenu aptauju par šo. Tad saistībā ar budžetu skatām – darām vai nē. 

A.Lapiņš piekrīt, ka Rīgas ielā problēmu nav. 

I.Ērgle: Uz iesniegumu jāsagatavo atbilde. 

              Aicina balsot par šo jautājumu budžeta kontekstā. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

E.Zurģe sagatavos atbildi uz šo iesniegumu. 
 

5. Par grozījumu Smiltenes novada pašvaldības domes 2024.gada 18.jūlija lēmumā Nr.478 

“Par līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2024./2025. mācību gadā Ojāra Vācieša 

Gaujienas vispārizglītojošajā un mākslu pamatskolā” 

Ziņo Edgars Roslovs 

Izglītības pārvaldes vadītāja Edgara Roslovs priekšlikums izdarīt grozījumu Smiltenes 

novada pašvaldības domes 2024.gada 18.jūlija lēmumā Nr.478 “Par līdzfinansējuma apmēra 

noteikšanu 2024./2025. mācību gadā Ojāra Vācieša Gaujienas vispārizglītojošajā un mākslu  

pamatskolā” nolemjošās daļas 1.punktā. Grozījums nepieciešams, lai nodrošinātu pārskatāmu 

līdzfinansējuma apmēru profesionālās ievirzes izglītības programmā vienam audzēknim gan 

mākslas, gan mūzikas izglītības programmā. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Domes sēdē: 

Izdarīt Smiltenes novada pašvaldības domes 2024.gada 18.jūlija lēmuma Nr.478 “Par 

līdzfinansējuma apmēra noteikšanu 2024./2025. mācību gadā Ojāra Vācieša Gaujienas 

vispārizglītojošajā un mākslu  pamatskolā”, turpmāk – Lēmums, šādu grozījumu un izteikt 

Lēmuma 1.punktu šādā redakcijā: 

“1. Noteikt līdzfinansējuma apmēru profesionālās ievirzes izglītības programmā Gaujienas Mūzikas 

un mākslas skolas uzturēšanas izdevumu līdzfinansēšanai: 



1.1. vienam audzēknim 14.00 euro (četrpadsmit euro 00 centi) mēnesī vienā mūzikas izglītības 

programmā; 

1.2. vienam audzēknim 10.00 euro (desmit euro 00 centi) mēnesī vienā mākslas izglītības 

programmā.”. 
 

6. Par Smiltenes novada Jauniešu domes nolikuma apstiprināšanu un Smiltenes novada 

Jauniešu domes izveidošanu 
Ziņo Edgars Roslovs  

Saskaņā ar Jaunatnes likuma 5.panta pirmo daļu pašvaldība, pildot savas funkcijas, veic darbu 

ar jaunatni, ievērojot jaunatnes politikas pamatprincipus un valsts jaunatnes politikas attīstības 

plānošanas dokumentus. Pašvaldība plāno darbu ar jaunatni, izstrādājot pašvaldības jaunatnes 

politikas attīstības plānošanas dokumentus. Pašvaldība nodrošina institucionālu sistēmu darbam ar 

jaunatni. Saskaņā ar Jaunatnes likuma 5. panta otrās daļas 5. punktu pašvaldība, izveidojot 

institucionālu sistēmu darbam ar jaunatni, ir tiesīga izveidot jauniešu domi, kas sekmē pašvaldības 

jauniešu sadarbību, pieredzes apmaiņu un iniciatīvas darbā ar jaunatni. 

Saskaņā ar Smiltenes novada jaunatnes politikas attīstības plānošanas dokumentu 2023. -

2028. gadam, lai īstenotu mērķtiecīgu darbību kopumu, kas veicina jauniešu kā sabiedrības locekļu 

pilnvērtīgu un vispusīgu attīstību un iekļaušanos sabiedrībā, nepieciešams veicināt jauniešu 

iniciatīvu un līdzdalību.  

 Jauniešu domes mērķis ir nodrošināt Smiltenes novada jauniešu interešu pārstāvniecību un 

aizstāvību, veicinot jauniešu personīgo izaugsmi un līdzdalību sociālajās, politiskajās, izglītības, 

kultūras un sporta norisēs vietējā un valsts mērogā. 

Sēdē piedalās Jauniešu domes pārstāves – Anna Celmiņa un Tīna Haka  

Ance Celmiņa: gaida nolikuma apstiprinājumu. 

                         Par pasākumiem, kas ir notikuši kā neformālai grupai. 

S.Brūvere: pēc būtības saskaņā ar Jaunatnes likumu. Ar domes lēmumu izveido šādu institūciju. 

       Līdz domes sēdei tiks precizētas nianses 

A.Lapiņš: nosaukums jāprecizē, jo ir arī biedrība “Smiltenes jauniešu dome” 

A.Celmiņa: tā ir likvidēta. 

A.Lapiņš: redzējis, ka ir tāda. 

A.Celmiņa: tā bija Aurikai Zīverei, kas arī teica  

S.Brūvere: nav uzsākta reorganizācija šai biedrībai. Informē, kas redzams Uzņēmuma reģistrā. 

        Var rakstīt, ka šī ir Smiltenes novada pašvaldības domes dibināta institūcija saskaņā ar               

Jaunatnes likumu. 

Inga Grizāne: b-ba ir neaktīva šobrīd. Šī Jauniešu dome varēs pārņemt šīs biedrības darbību, bet tā             

nav tik ātra, kā gribētos. 

R.Vizulis: cik plānojas šie aktīvie jaunieši? 

A.Celmiņa: jau esam 17. 

  

I.Ērgle: Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma  projektu un virzīt uz Domes sēdi. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Domes sēdē: 

1. Apstiprināt Smiltenes novada Jauniešu domes nolikumu. 

2. Uzdot Izglītības pārvaldei izveidot Smiltenes novada Jauniešu domi. 

3. Deleģēt Smiltenes novada Izglītības pārvaldi, īstenojot darbu ar jaunatni, nodrošināt Jauniešu 

domes koordinēšanu un finanšu plānošanu Smiltenes novada Jauniešu domes uzdevumu 

īstenošanai. 



7. Par mērķdotācijas sadali interešu izglītības programmām pedagogu daļējai darba 

samaksai un valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām iemaksām 
Ziņo Edgars Roslovs  

Ir zināmi skaitļi par visu 2024.gadu.  

Salīdzina ar pagājušo gadu. Būtiski lielāks grozs. 

Ir sagatavots Lēmums projekts. 
 

I.Ērgle: Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma  projektu. 
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss,) - par, pret - nav, 

atturas - nav, A.Abrāmovs nebalso. 

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdē: 

1. Mērķdotāciju 2024. gada 12 (divpadsmit) mēnešiem 418 376.00 EUR (četri simti 

astoņpadsmit tūkstoši trīs simti septiņdesmit seši  euro un nulle centi) apmērā no 2024. gada 

1.janvāra līdz 2024. gada 31. decembrim, apstiprināt sekojoši - Smiltenes Bērnu un jauniešu 

interešu izglītības centrs: 418 376.00 EUR. 

2. Par pedagogu tarifikāciju atbilstoši piešķirtās valsts mērķdotācijas apmēram atbild attiecīgās 

izglītības iestādes direktors/vadītājs. 
 

8. Par mērķdotācijas sadali pašvaldības pamata un vispārējās vidējās izglītības iestāžu, 

pašvaldību speciālās izglītības iestāžu un pašvaldību profesionālās izglītības iestāžu 

pedagogu darba samaksai un valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām iemaksām 

Smiltenes novadā 
Ziņo Edgars Roslovs  

Ir sagatavots Lēmums projekts. 
 

I.Ērgle: Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma  projektu. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdē: 

1. Mērķdotāciju 2024. gada 12 (divpadsmit) mēnešiem 4 492 968.00 EUR (četri miljoni četri 

simti deviņdesmit divi tūkstoši deviņi simti sešdesmit astoņi euro un nulle centi) apmērā no 

2024. gada 1.janvāra līdz 2024. gada 31.decembrim, sadalīt sekojoši: 

1.1 Blomes pamatskola: 276 491.00 EUR; 

1.2 Dāvja Ozoliņa Apes pamatskola: 329 411.00 EUR; 

1.3 Grundzāles pamatskola: 298 193.00 EUR; 

1.4 Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskola: 209 472.00 EUR; 

1.5 Ojāra Vācieša Gaujienas vispārizglītojošas un mākslu pamatskola: 135 934.00 EUR; 

1.6 Palsmanes pamatskola: 371 966.00 EUR; 

1.7 Raunas pamatskola: 486 682.00 EUR; 

1.8 Smiltenes vidusskola:2 236 395.00 EUR; 

1.9  Variņu pamatskola: 113 544.00 EUR. 

1.10 Izglītības pārvalde 34 880.00 EUR 

2. Par pedagogu tarifikāciju atbilstoši piešķirtās valsts mērķdotācijas apmēram atbild attiecīgās 

izglītības iestādes direktors/vadītājs. 



9. Par mērķdotācijas sadali pašvaldībām pašvaldību speciālo pirmsskolas izglītības grupu 

pedagogu darba samaksai un valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām iemaksām, 

speciālajām izglītības iestādēm, kas nodrošina internāta pakalpojumus 
Ziņo Edgars Roslovs  

Ir sagatavots Lēmums projekts. 
 

I.Ērgle: Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma  projektu. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss,) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdē: 

1. Mērķdotāciju 2024. gada 12 (divpadsmit) mēnešiem 2 106 029.00 EUR (divi miljoni viens 

simts seši tūkstoši divdesmit deviņi euro un nulle centi) apmērā no 2024. gada 1. janvāra līdz 

2024.gada 31.decembrim, apstiprināt sekojoši: 

1.1. Pedagogu darba samaksai – 1 454 862.00 EUR, no kuras: 

1.1.1. Palsas pamatskolai: 1 201 447.00 EUR; 

1.1.2. Gaujienas pamatskolai: 253 415.00 EUR; 

1.2. pārējiem izdevumiem 651 167.00, no kuras: 

1.2.1. Palsas pamatskolai: 553 561.00 EUR; 

1.2.2. Gaujienas pamatskolai: 97 606.00 EUR. 

2. Par pedagogu tarifikāciju atbilstoši piešķirtās valsts mērķdotācijas apmēram atbild attiecīgās 

izglītības iestādes direktors/vadītājs. 
 

10. Par mērķdotāciju sadali pašvaldības izglītības iestādēs bērnu no piecu gadu vecuma 

izglītošanā nodarbināto pedagoģisko darbinieku darba samaksai un valsts sociālās 

apdrošināšanas obligātajām iemaksām Smiltenes novadā. 
Ziņo Edgars Roslovs  

Informē salīdzinājumā ar pagājušo gadu 

Ir sagatavots Lēmums projekts. 
 

I.Ērgle: Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma  projektu. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss,) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdē: 

1. Mērķdotāciju 2024. gada 12. (divpadsmit) mēnešiem 918 923.00 EUR (deviņi simti 

astoņpadsmit tūkstoši deviņi simti divdesmit trīs euro un nulle centi) apmērā no 2024. gada 1. 

janvāra līdz 2024. gada 31. decembrim Smiltenes novada 5-6 gadīgo bērnu obligātās 

apmācības iestāžu pedagoģiskajiem darbiniekiem sadalīt sekojoši: 

1.1 Apes PII “Vāverīte”: 120 704.00 EUR; 

1.2 Blomes pamatskolas PI: 22 632.00 EUR; 

1.3 Grundzāles pamatskolas PI: 30 176.00 EUR; 

1.4 Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskolas PI: 30 176.00 EUR; 

1.5 Ojāra Vācieša Gaujienas vispārizglītojošas un mākslu Pamatskolas PI: 11 316.00 EUR; 

1.6 Palsmanes pagasta PII: 109 846.00 EUR; 

1.7 Raunas pamatskolas PI; 135 792.00 EUR; 

1.8 Smiltenes pilsētas PII “Pīlādzītis”: 314 929.00 EUR; 



1.9 Smiltenes vidusskolas PI: 135 792.00 EUR; 

1.10 Variņu pamatskolas PI: 7 560.00 EUR. 

2. Par pedagoģisko darbinieku tarifikāciju atbilstoši mērķdotācijām atbild attiecīgās iestādes 

vadītājs/direktors. 
 

11. Par sadarbības līgumu ar Valsts izglītības satura centru par projekta "Pedagogu 

profesionālā atbalsta sistēmas izveide” darbību īstenošanu 
Ziņo Edgars Roslovs  

E.Roslovs: Par 2 projektiem, kas saņemti no VISC. 

         Ir sagatavoti lēmuma projekti: 

Ievērojot Ministru kabineta 2024.gada 11.jūnija noteikumu Nr. 358 “Eiropas Savienības 

kohēzijas politikas programmas 2021.–2027. gadam 4.2.2. specifiskā atbalsta mērķa “Uzlabot 

izglītības un mācību sistēmu kvalitāti, iekļautību, efektivitāti un nozīmīgumu darba tirgū, tostarp ar 

neformālās un ikdienējās mācīšanās validēšanas palīdzību, lai atbalstītu pamatkompetenču, tostarp 

uzņēmējdarbības un digitālo prasmju, apguvi, un duālo mācību sistēmu un māceklības ieviešanu” 

4.2.2.3. pasākuma “Mācību procesa kvalitātes pilnveide, īstenojot pedagogu profesionālās darbības 

atbalsta sistēmas attīstību, izglītojamo izcilības aktivitāšu nodrošināšanu un metodiskā atbalsta 

materiālu izstrādi pedagogam” īstenošanas noteikumu prasības” (turpmāk – MK noteikumi) 

prasības, un pieņemot, ka MK noteikumu ietvaros plānotā projekta “Pedagogu profesionālā atbalsta 

sistēmas izveide” īstenošanas mērķis ir izveidot un attīstīt vienotu un stratēģiski pārraudzītu 

profesionālā atbalsta sistēmu valsts, pašvaldību un izglītības iestāžu līmenī mācību procesa 

kvalitātes pilnveidei vispārējā un profesionālā izglītībā, un veicināt izglītojamo izcilību un 

nodrošināt metodiskā atbalsta materiālus pedagogiem, Smiltenes novada pašvaldība tika parakstījusi 

apliecinājumu (SNP/24/4.4/2643) par sadarbību ar Valsts izglītības satura centru par projekta 

darbību īstenošanu. 
 

Ir pievienoti nodoma līgumi par sadarbību. Pašvaldības finansējums nebūs nepieciešams. Precīzais 

līgums no VISC būs janvārī. 
 

I.Ērgle: Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma  projektu. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss,) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdē: 

1. Atbalstīt sadarbības līguma noslēgšanu ar Valsts izglītības satura centru par projekta 

“Pedagogu profesionālā atbalsta sistēmas izveide” darbības īstenošanu. 

2. Pilnvarot Smiltenes novada pašvaldības domes priekšsēdētāju parakstīt lēmuma 1.punktā 

minēto sadarbības līgumu. 
 

12. Par sadarbības līguma slēgšanu ar Valsts izglītības satura centru par projekta 

4.2.3.1 “Skola - kopienā” darbību īstenošanu 
Ziņo Edgars Roslovs  

Ievērojot Ministru kabineta 2024. gada 16. jūlija noteikumu Nr. 483 “Eiropas Savienības 

kohēzijas politikas programmas 2021. – 2027. gadam 4.2.3. specifiskā atbalsta mērķa “Sekmēt to, 

lai – jo īpaši nelabvēlīgā situācijā esošām grupām – būtu vienlīdzīga piekļuve kvalitatīvai un 

iekļaujošai izglītībai un mācībām un iespēja to iegūt, sākot ar pirmsskolas izglītību un aprūpi un 

vispārējās izglītības un profesionālās izglītības un mācību gaitā līdz pat augstākajai izglītībai un 

pieaugušo izglītībai un mācībām, tostarp veicināt mācību mobilitāti visiem un atvieglot 

piekļūstamības iespējas personām ar invaliditāti” 4.2.3.1. pasākuma “Integrēta “skola-kopiena” 



sadarbības programma atstumtības riska mazināšanai izglītības iestādēs” īstenošanas noteikumi”  

prasības Smiltenes novada pašvaldība ir parakstījusi apliecinājumu (SNP/24/4.4/2650) par 

sadarbību ar Valsts izglītības satura centru par projekta darbību īstenošanu. 
 

E.Roslovs: Turpinājums iepriekšējam projektam PUMPURS. Paskaidro. 

      Šis ir finansiāls atbalsts. 
 

I.Ērgle: Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma  projektu. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss,) - par, 

pret - nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdē: 

1. Atbalstīt sadarbības līguma noslēgšanu ar Valsts izglītības satura centru par projekta 4.2.3.1 

pasākuma “Integrēta “skola-kopiena” sadarbības programma atstumtības riska mazināšanai 

izglītības iestādēs” darbību īstenošanai. 

2. Pilnvarot Smiltenes novada pašvaldības domes priekšsēdētāju parakstīt lēmuma 1.punktā 

minēto līgumu. 
 

13. Par nekustamā īpašuma atsavināšanu  
Ziņo Evija Zurģe, Gaidis Bogdanovs  

G.Bogdanovs lūdz atsavināt Smiltenes novada pašvaldībai piederošo nekustamo īpašumu                   

Kalnamuiža 26 – dz.4, Smiltenes pagasts, Smiltenes novads. Minētais īpašums nav 

nepieciešams pašvaldības funkciju nodrošināšanai.  

E.Zurģe: vienīgais pašvaldības dzīvoklis šajā ēkā. Ēka ir tādā tehniskā stāvoklī kā ir. Tas nav izīrēts.  

To arī nevar izdarīt. 

               Jāsaprot, vai atsavinām, vai nē. 

Debates: G,Bogdanovs, I.Ērgle, E.Zurģe, A.Harju, O.Putrālis 
 

I.Ērgle: Virzām tālāk un skatām, kas notiek. Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma projektu. 
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm (I.Ērgle, A.Abrāmovs, O.Putrālis, R.Vizulis, T.Markss,) - par, pret - 

nav, atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdē un tālāk uz Atsavināšanas komisiju. 
 

14. Informatīvs jautājums par Jāzepa Vītola memoriālo muzeju „Anniņas” 
Ziņo Velga Mālkalne  

Iesniegts sagatavotais materiāls “Pašreizējās situācijas risinājums Jāzepa Vītola memoriālajam 

muzejam “Anniņas”. Pievienots sēdes materiāliem DVS Namejs. Tehniskās apsekošanas atzinums 

un foto. 

Jāmeklē risinājums, ko ar šo ēku darīt. 
 

I.Avota  bija doma par Muižkungu ēku, par Ābeļu ēku 

             Jāgatavo pieteikums Nacionālā kultūras mantojuma pārvaldei. 

Sanita Sproģe: vislabākais risinājums- kādā no muižas ēkām. 

                        Vislabāk Muižkungu mājā. Par aizņemtajām un par brīvajām telpām. 

                        Par skolas ēku. 

                        Ja muzejs aiziet no muižas ansambļa, tad reti kurš turp vairs aizies. 



                        Skolas muzeja telpas ar visu krājumu kopā ar Vītola muzeju. Veidot jaunu                       

Novadpētniecības centru. 

O.Putrālis jautā S. Sproģei. Cik apmeklēta ir skolas ekspozīcija? 

S.Sproģe: cik ir ekskursijas uz pili, visi tiek aizvesti arī uz skolu? Atzinīgas atsauksmes, ka pilī ir 

šādas vērtības. 

O.Putrālis par tehniskiem apsekojumiem, kuros nav noteikti nekādi termiņi, cik ilgi drīkst palikt šajā 

ēkā. 

                Atzinīgi novērtē šo apvienoto variantu. 

                Par skolas pārvākšanos uz ēku “Gaismas” 

Domā, ka var skatīties uz telpām, kur ir Sociālais dienests ievietots šobrīd. 

   Jāliek svaru kausos visi plusi, mīnusi. 

   Domā, ka labākais variants ir Muižkungu ēkā 1.stāvs. Tur nesen tika ielikts Sociālais      

dienests. 

E.Zurģe: par Mantojuma pārvaldes vēstuli un ēku Ābeles. Standarta atbilde. [..] 

Piekrīt, ka ir 3 ēkas, uz ko skatīties. Nosauc tās. Muižkungi, Pilskalni, Gaismas 

Kuras būtu piemērotākās telpas Sociālam dienestam. 

A.Harju iesaka skatīt uz vietas par Sociālā dienesta telpu atrašanos. Atzinīgi izsakās par Muižkungu 

ēku priekš krājumu glabāšanas. 

S.Sproģe: Sociālajam dienestam ir 2 telpas, bet tās ir mazas. Par sarunām ar skolas direktori. 

A.Mežulis: Skolā vietas ir daudz. Pagasta un skolas bibliotēku pārcelt tur. Arī trenažierus pārcelt un 

tad Muižkungi visa ēka muzejam. Iesaka paskatīt no tāda viedokļa. 

V.Mālkalne: kas ir izdarīts ar bibliotēku. Skolas bibliotēka ir skolas ēkā. Pagasta bibliotēka ir 

pagasta mājā. 

        Muzejs visvairāk piesaistīs, atrodoties vēsturiskajā centrā.  

A.Mežulis: cik daudz izmanto bibliotēkas? Bērni un pieauguši. Kāpēc nevar būt kopā? 

E.Zurģe: kompleksi jāskatās uz bibliotēku un pārvaldnieku. 

A.Harju: Par priekšlikumiem no Fon Rosen kunga. 

              Ceturtdien. pirms Domes sēdes plkst. 9.15 tikties visiem deputātiem par pils tālāko likteni. 

              Pils pašreiz ir vērtēšanas procesā. 

O.Putrālis jautā I.Avotai par Islandes investoru. 

                Saprast viņa ieinteresētību, ko vēlas realizēt tur. 

I.Avota: pagājušā gadā intensīvi interesējās. Grib redzēt vērtējumu. Ideja bija tāda, ka varētu būt 

tūrisms tur. 

Debates: I.Avota, O.Putrālis, E.Zurģe, A.Harju 

I.Ērgle: nevar pateikt, kur būtu jāatrodas katrai funkcijai. Jāsaliek uz papīra un tad jāskata. 

Debates: A.Mežulis, A.Abrāmovs, E.Zurģe 

I.Ērgle iesaka likt uz papīra un paskatīt iespējamos variantus. 
 

15. Informatīvs jautājums par eksāmenu rezultātiem 2023./2024.mācību gadā un citām 

aktualitātēm izglītībā 

Ziņo Inga Ērgle 

Iepriekšējā gadā sākts un tagad tiek turpināts. 

Dod vārdu E.Roslovam, I.Kondratjevai 

E.Roslovs: diezgan vēlu šis viss notiek. 

                  Par 9.klasēm informē. 

Par Diagnosticējošo darbu matemātikā 8.klasēm. 

Nākamajā mācību gadā šāds diagnosticējošais darbs plānots arī latviešu valodā. 

Par 9.klases absolventu tālākizglītību. 

Debates: I,Kondratjeva, A.Mežulis, E.Roslovs 

Par pedagogu esamību novadā. Par slodžu balansēšanu. 



Par jauno pedagogu piesaistīšanu. 

Par mentorēšanu. 

V.Mālkalne: par dabas zinātņu mācību priekšmetu skolotājiem. Kas tiek darīts viņu prasmju      

paaugstināšanā? 

E.Roslovs: par tālākizglītību pedagogiem. 

                  Vai vērojam nodarbības? 

                  Visās jomās ir Metodiskās apvienības. Citas aktīvākas, citas mazāk. 

                  Sniedz atbildi par tālākizglītību, par stundu vērošanu. 

A.Harju: par metodisko atbalstu vidusskolas posmam. Kā tas notiek? 

E.Roslovs: iedalījums ir pa priekšmetiem, ne pa posmiem. 

I.Kondratjeva: ir laba sadarbība ar Valmieru. 

     O.Putrālis par sagaidīto informāciju. 

                     Gadu no gada tendence nemainās. Matemātikā vēl aizvien klibojam. Šajā mācību gadā 

ir vēl viena stunda klāt. 

                Jāpēta daudz padziļinātāk. Iesaka, ko vēl varētu darīt. 

Debates: E.Roslovs, O.Putrālis, I.Ērgle 

I.Apine: novadā ir ļoti labi skolotāji. Pats galvenais, lai ir motivēti arī skolēni. Pašvaldībā 

jāmācās gan bērniem, gan pieaugušajiem. 

O.Putrālis izsaka viedokli. Salīdzināti tiek valstī vidējie rādītāji. 

I.Kondratjeva: nav vaina tikai skolotājos. Ļoti vājas palikušas skaitļošanas prasmes. Bērni           

iemācījušies ātri gūt rezultātu, daudz neieguldoties.[..] 

E.Roslovs izsaka viedokli. Uzskata, ka neauglīga diskusija.[..] 

I.Ērgle: par izglītības stratēģiju, kas nav vienas dienas darbs. Katrs jaunums virzīs uz rezultātiem. 
 

Sēde slēgta plkst.16.41 
 

Sēdi vadīja 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu  

pastāvīgās komitejas priekšsēdētāja                                       Inga Ērgle 
 

Sēdi protokolēja      Ilze Oginska  


